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GroenLinks    Opwaardeerverzoek 
Er is extra inzet nodig om de RES’en 
te realiseren. Graag zou ik met 
commissieleden uitwisselen welke 
inzet wij meegeven aan de 
gedeputeerde om in te brengen aan 
de bestuurstafels van de RES. 
 

  

 SGP   Hebben de huidige ontwikkelingen 
op het gebied van netcongestie(zoals 
genoemd in memo van 6 juni 2023) 
invloed op de haalbaarheid van de 
RES-doelen? 
 

Netcongestie is momenteel met 
name merkbaar in de stagnatie van 
de groei van zon op dak en solar 
carports, maar ook voor zon en wind 
op land is het een belangrijk 
aandachtspunt. Het heeft dan ook 
invloed op de haalbaarheid van de 
RES-doelen, maar zoals ook uit de 
voortgangsrapportages blijkt komt de 
haalbaarheid vooral in het geding 
doordat plannen onvoldoende zijn 
geconcretiseerd.  
Er wordt samen met de 
netbeheerders hard gewerkt aan het 
oplossen van het knelpunt  
netcongestie. Zoals ook in de 
voortgangsrapportages van de 
Utrechtse regio’s door Stedin wordt 
aangegeven kunnen geplande en 
extra investeringen knelpunten 
oplossen, mits de plannen snel 
concreet worden en de verhouding 
zon- wind verbetert. Dat is dan ook 
cruciaal om mét netcongestie de 
doelstelling te halen. 

BBB  Opwaardeerverzoek   
VOLT  Opwaardeerverzoek  

“Volt wilt graag de voortgang van de 
RES A'foort en FoodValley in de 
commissie bespreken. We willen 
beter begrijpen wat de visie van GS is 
op de huidige voortgang, en wat dat 
zegt over het proces tot op heden. 
We willen in de bespreking verder de 
volgende vragen meenemen:  

- Welke scenario's werkt GS uit 
in de plannen om 2030 te 
halen, en wat zijn de opties 
om op tijd bij te sturen en 
nog meer te versnellen?  

GS onderschrijft de conclusie van de 
rapportages dat er méér 
concretisering van plannen nodig is 
om de doelstellingen te halen. Er 
wordt hard en goed samengewerkt in 
de RES-regio’s en er is ook al veel 
bereikt. Het proces van de afgelopen 
jaren laat ook zien dat het lastig is om 
samen moeilijke beslissingen te 
nemen en  om elkaar aan gemaakte 
afspraken te houden. Simpelweg 
omdat de RES niet één 
bestuursorgaan is en het uiteindelijk 
op de individuele gemeenten 



- Hoe geloofwaardig is het dat 
gemeenten nu wel met 
plannen komen?  

- Hoe worden inwoners 
aangehaakt (ook mbt 
voortgangrapportages),  

- en wat zijn de overwegingen 
om andere technologieën de 
ruimte te geven." 

aankomt of plannen ook 
daadwerkelijk tot uitwerking komen.  

- In het coalitieakkoord is het 
proces om de doelstellingen 
te halen beschreven. Na 
afronding van het planMER 
krijgen gemeenten zes 
maanden om uitsluitsel te 
geven voor welke locaties zij 
zelf de rol van bevoegd gezag 
voor windenergie op zich 
nemen. Hierin wordt 
rekening gehouden met het 
scenario dat er voldoende 
opgepakt wordt door 
gemeenten en de provincie 
zelf niet als bevoegd gezag 
op hoeft te treden. Maar ook 
met het scenario dat voor 
een deel van de doelstelling 
provinciale projectbesluit(en) 
genomen moeten worden. 
Een verdere uitwerking van 
het proces ontvangt u eind 
september uitgewerkt in een 
Statenbrief. 

- Momenteel wordt een 
planMER windenergie 
voorbereid om enerzijds, als 
het nodig blijkt, met een 
goede onderbouwing voor 
eventuele windlocaties te 
kiezen. Daarnaast biedt het 
planMER input voor herijking 
binnen de RES en kunnen 
gemeenten die zelf met 
windenergie aan de slag gaan 
het gebruiken voor 
onderbouwing van hun 
plannen. Overigens kan de 
inzet van een projectbesluit 
ook op verzoek van RES-
partners of gemeenten zelf 
komen. We hebben een 
gezamenlijke 
verantwoordelijkheid om nu 
snel tot concretisering en 
start procedures te komen 
waarin we nauw 
samenwerken met 
gemeenten. We zijn bereid 



om onze eigen rol te pakken, 
in afstemming met de 
RESpartners en bij voorkeur 
in consensus, al is het laatste 
niet te garanderen.    

- Het betrekken van inwoners 
bij de RES ligt in eerste 
instantie bij gemeenten zelf. 
De voortgangsrapportages 
worden ook door de colleges 
van B&W vastgesteld en met 
de raden gedeeld. Voor de 
voorbereiding van eventuele 
projectbesluiten door de 
provincie betrekken wij zelf 
onze inwoners. Zo is begin dit 
jaar de Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau in alle huis aan 
huis bladen van gemeenten 
gedeeld. Bij de Statenbrief 
die u in september ontvangt 
zit een aangevuld 
participatieplan van de versie 
die u eerder dit jaar heeft 
ontvangen. 

- In het Klimaatakkoord is 
afgesproken dat de RES zich 
richt op grootschalige opwek 
door middel van zonne- en 
windenergie. Binnen de 
scope van de RES tellen dan 
ook geen andere 
technologieën mee in de 
realisatie van de doelstelling 
voor 2030.  

 

https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Statencommissie-Milieu-en-Mobiliteit/2023/10-mei/13:00/SB-Voortgang-Windenergie/4-Participatieplan-Verkenning-en-Voorkeursbeslissing-Windenergie-Provincie-Utrecht.pdf

